

Referat fra møde i eKVIS styregruppe den 5. november 2025 kl. 14-16

Deltagere: Lars Jarl, Christian Gottlieb, Nanna Bang Nissen, Pia Winsløw, Charlotte Pedersen, Rikke Olufson, Anne Bukholt, Charlotte Dall.
Lone Kærsvang, Malene Schou Nielsson og Nick Rehmeier deltog online.

Afbud: Kirsten Jørgensen

1. Godkendelse af dagsorden

Præsentationsrunde, Charlotte Pedersen fra Region Hovedstaden og Nick Rehmeier fra Region Sjælland er nye i styregruppen.

Styregruppen godkender dagsordenen.

2. Ny overenskomsttaftale – hvad er aftalt på kvalitetsområdet

Indholdet fremlægges.

I forhold til opnormering af sekretariatet oplyser eKVIS, at der er ansøgningsproces i gang til stillingen som administrativ medarbejder og AC-konsulent, og der er mange gode ansøgere.

Ang. opfølgning på fremmøde til klyngemøderne, er enighed om, at regionerne starter med dialog med de speciallæger, som ikke har deltaget i nogle af møderne i løbet af året. Rapporteringen opstarter 1. april og 2026 vil være et opstartsår.

3. Arbejdsplan for 2026

Sekretariatet gennemgår arbejdsplanen.

Der er enighed om, at der er flot fremdrift i alle områder af kvalitetsarbejdet. Styregruppen udtrykker glæde over, at der er fokus på at hjælpe koordinatorene, så det understøttes, at man påtager sig rollen.

Der er opbakning til at gøre registreringen af fremmøde, så let og korrekt så muligt i forbindelse med hvert klyngemøde.

Det er fortsat klyngearbejdet, som vil være i fokus i 2026, men sekretariatet arbejder samtidig videre med de andre emner i arbejdsplanen, herunder rapportering til kliniske kvalitetsdatabaser og vil prioritere at få opstartet projektet om et nyt PRO-skema.

Styregruppen godkender arbejdsplanen for 2026.

4. Resultat af spørgeskemaundersøgelse om klyngerne

Sekretariatet præsenterer slides med konkrete resultater fra undersøgelsen.

Der er enighed om, at det generelle resultat er flot, og at sekretariatet har valgt relevante fokuspunkter – herunder at der skal sættes fokus på mere brug af data.

Sekretariatet arbejder videre med data på regions- og klyngeniveau. Regioner nævner om det kan være interessant at se på, om der er fællestræk blandt de meget kritiske. Der er enighed om, at de udgør en lille del.

Formidling på specialniveau drøftes. Tanken er, at det sker til specialeorganisationerne. Christian Gottlieb foreslår, at resultaterne formidles til alle praktiserende speciallæger, så alle gives indsigt i vigtigste resultater. Formidlingen kan også afhænge af om der er særlige specialetendenser.

Generel formidling drøftes, og styregruppen finder, at det er vigtigt, at formidlingen tydeliggør, at speciallægerne har foretaget ændringer i klinikkerne pba. af klyngemøderne, og det bør formidles med helt konkrete eksempler, som også kan indgå på klyngetræffet. Her bør man fremhæve klynger, som er velfungerende, og som har relevante kliniske og organisatoriske resultater, som det gode eksempel til inspiration for de andre klyngekoordinatorer.

Sekretariatet vil arbejde på at samle de overordnede resultater, som kan formidles mere bredt. Der er enighed om, at FAPS og DR evt. kan følge det op med en fælles presseformidling.

5. Indhold i årsstatus for 2025

Styregruppen synes, at det er et godt spørgeskema. Det foreslås, at klyngekoordinatorerne i spørgsmål 4 præsenteres for typerne af data, så man kan se mulighederne, inden man svarer, om man har arbejdet med data, for på den måde at understøtte kendskabet til mulige datakilder.

Det blev drøftet, om der skal være flere fritekstfelter. Det er sekretariatets erfaring, at der tidligere kommer mange kommentarer om flere emner i det samlede kommentarfelt.

I spørgsmål 11, bør det præciseres at det er eKVIS, som kan understøtte med hjælp. Der er et forslag om, at man skal spørge ind til, hvor meget koordinatoren selv løser, og hvor meget der uddelegeres. Klyngerne i speciallægepraksis er ikke lige så store som i almen praksis, og sekretariatet oplever ikke, at koordinato-
rerne giver udtryk for et stort behov for at uddelegere.

6. Program for klyngekoordinatortræf d. 19.-20.marts 2026

Styregruppen tilkendegiver, at det er et godt program og positivt at få koordinato-
rerne til at holde oplæg. Styregruppen er velkommen til at deltage og vil modtage invitationer fra sekretariatet.

Styregruppen godkender programmet.

7. Status på projekter og klyngeaktiviteter

Sekretariatet gennemgår og uddyber status på projekter og aktiviteter.

De tre seneste klyngepakker Prøvehåndtering, Akutte patienter samt Trivsel og arbejdsglæde præsenteres med eksempler på tilhørende data. Desuden vises kvalitetsrapport fra DiaBase, som er opdateret og forbedret grafisk samt forbedret visning i Diagnoserapporten.

Styregruppen roser arbejdet med projekterne og tager gennemgangen til efterretning.

8. Status på økonomi

Det nævnes, at der er et samlet underforbrug. Til næste styregruppemøde vil der være en samlet opgørelse for hele OK-perioden, samt en opstilling med de afsatte midler for 2026.

Styregruppen tager status på økonomi til efterretning

9. Møder i 2026

Onsdag d. 15. april 2026 kl. 14-16

Onsdag d. 4. november kl. 14-16. Det er muligt, at datoen skal flyttes, når endelige datoer for forhandlingsmøder kendes.

10. Eventuelt

Der spørges til mulighed for at deltage i styregruppemøderne online. Sekretariatet nævner, at det ønskes, at man som udgangspunkt deltager fysisk.